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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

Amely készült Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2012. május 
31. napján délután 16.00 órakor tartott soros, nyílt képviselő-testületi ülésén 
 
Az ülés helye: Királyhegyes Község Önkormányzat tárgyalóterme 
 
 
Jelen vannak: 
 
Horváth Lajos    polgármester 
Miklós Imre     alpolgármester 
Horváth Lajosné    képviselő 
Katona István    képviselő 
Kurunczi Mihály   képviselő 
 
Tanácskozási joggal megjelent: 
 
Benákné Bárdi Ilona   körjegyző 
Stranszky Jánosné   Óvoda tagintézmény vezető 
Kádárné Kovács Edit   Iskola tagintézmény vezető 
Nagy Csaba     falugazdász 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Köszöntöm a megjelent önkormányzati képviselőket és a 
napirendek előadóit. Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes 5 főből 5 fő van 
jelen 100 %-os részvétel. A mai képviselő-testületi ülést megnyitom. Jegyzőkönyv 
hitelesítőnek felkérem Kurunczi Mihály valamint Miklós Imre képviselőket. Van-e a 
hitelesítők személyére más javaslat? 
 
Nem hangzott el egyéb személyre javaslat. 
 
Horváth Lajos polgármester: Kérem a testület tagjait, hogy fogadja el jegyzőkönyv 
hitelesítőnek Kurunczi Mihály és Miklós Imre települési képviselőket. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen ) 

szavazattal döntött a jegyzőkönyv hitelesítők személyének meghatározásáról. 

 
57/2012.(V.31.)Öh. 
Tárgy: Jegyzőkönyv hitelesítők személyének meghatározása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete az Királyhegyes Község 
Önkormányzat Képviselő-testülete a 7/2011.(IV.28.) számú önkormányzati rendelet 8.§ (5) 
bekezdésében foglaltak alapján a 2012. május 31. napján tartandó képviselő-testületi ülés 
jegyzőkönyv hitelesítőit Kurunczi Mihály és Miklós Imre települési képviselők személyében 
határozza meg. 
 
A határozatról értesítést kapnak: 
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1./ Királyhegyes Község Polgármestere    Helyben 
2./ Királyhegyes-Kövegy Községek Körjegyzője  Helyben 
3./ Jegyzőkönyv hitelesítők      Helyben 
4./ Irattár 
 
Horváth Lajos polgármester: Javaslatot teszek a meghívóban szereplő napirendi pontokra. 
Van-e más javaslat a testület részéről? 
 
A napirendhez kapcsolódóan más javaslat nem hangzott el.  
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen ) 

szavazattal elfogadta a napirendi pontok megtárgyalására tett javaslatot. 

 
 
58/2012.(V.31.)Öh. 
Tárgy: A képviselő-testület napirendjének elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete a 2012. május 31. napján tartott 
testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint határozta meg: 
 
Napirend: 

 

 
1./ Polgármesteri tájékoztató 
     Előadó: Horváth Lajos polgármester 
 
2./ Tájékoztató a falugazdász tevékenységéről 
     Előadó: Nagy Csaba falugazdász 
 
3./ Tájékoztató a pénzbeli és természetbeni szociális ellátások alakulásáról 
     Előadó: Benákné Bárdi Ilona körjegyző 
 
4./ Előterjesztések 
 
5./Kérdések, Interpelláció 
 
6./ Egyebek 
 
 
I. napirendi pont 
Polgármesteri tájékoztató 
 
Horváth Lajos polgármester: Május 6-án lezajlott a Királyhegyesi búcsú a gyerekek örömére, 
jöttek vásározók, hintások. Május hónapban ülésezett a Településtisztasági Kft. taggyűlése. 
Mint tudjuk, ők a közszolgáltatók Királyhegyesen. Mivel tagok lettünk a Kft-ben, ezért 
vettem részt a taggyűlésen. A szemétszállítás díja mára helyre került, az elmúlt év végi árstop 
megszűnt. Május 16-án a Víziközmű Kft. is taggyűlést tartott. Egyenlőre lebeg a cég 
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összeolvadása más céggel, a 150 ezer fogyasztási egység elérése érdekében. Talán Szentessel 
együtt elérhető a 100 ezres érték, de ez még nincs konkrétan eldöntve. A cég nyereséggel zárt, 
és felmerült a nyereség visszafordítása a vízveszteségbe. A végén az a döntés született, hogy 
eredménytartalékként kerül a közösbe. Május 19-én gyereknap volt Királyhegyesen, ahova 
sok gyerek eljött. Átadtuk az ajándék trambulint a gyerekeknek, amit egész nap használtak. A 
jótékonysági bál eredménnyel zárult. Az iskolások kirándulásra, az óvodások játékra fordítják. 
Május 21-én a katasztrófavédelem tartott belvízrendszer ellenőrzést. Jónak találták a 
rendszert, és rögzítettük jegyzőkönyvbe, hogy zsilip védművek kellenének a víz 
visszatartására. Május 24-én TIMA közgyűlés volt, ahol értékeltük a társulat helyzetét. 
Probléma, hogy tavalytól az állam fizeti a társulási hozzájárulást, amit az elmúlt évben ki is 
fizetett, idén viszont nem kaptak pénzt a társulatok. A társulat működése végveszélyben van, 
kérdés, hogy vészhelyzetben mi lesz, ha nem lesz már a társulat. Felvetődött, hogy újra be 
kellene vezetni a hozzájárulást. Döntés az lett, hogy az igazgatóság mérje fel a helyzetét, 
dolgozzon ki a megoldásra alternatívát. Jól működő cég mehet tönkre, jó szakemberek 
dolgoznak benne. Ha az érdekszövetség nem tud lépni, gond lehet a társulattal. Május 29-én a 
Kegyeleti Kft. taggyűlése volt. Ez is jól működő cég, nincs anyagi gondja. A mai napon a vis 
maior támogatásból épült csatornák helyreállítása fejeződött be, és megtörtént a műszaki 
átadás-átvétel. Folyamatban van az utak javítása, kátyúzása, és várhatóan a héten be is 
fejeződik. A legszükségesebb javításokat tudjuk elvégezni. A közmunka program zajlik, a 
temető melletti árok visszaállítása, Csikóson 800 m belvízárok elkészítése történt meg. 
Gréderezzük a dűlőket, eddig kb. 30 km készült el. Előkészületben van a dűlőutak 
permetezése. A 4424-es út javítása, árok építése történik. Még gréderezve nincs. A 
mezőgazdasági program halad, tűrhető állapot van. Kérdezem a testület tagjait, hogy van-e 
kérdés, vélemény az elhangzottakkal kapcsolatban? 
 
A napirendhez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen ) 

szavazattal elfogadta a polgármesteri tájékoztatót. 
 
 
59/2012.(V.31.)Öh. 
Tárgy: A polgármesteri tájékoztató elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta Horváth Lajos 
polgármester tájékoztatóját, és döntött annak elfogadásáról. 
 
A határozatról értesítést kap: 

 
1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Irattár 
 
II. napirendi pont 
Tájékoztató a falugazdász tevékenységéről 
 
Horváth Lajos polgármester: Köszöntöm Nagy Csaba falugazdászt. Megkérdezem az 
előterjesztőt, hogy van-e szóbeli kiegészítése? 
 



 5

Nagy Csaba falugazdász: A tájékoztatóban a főbb feladataimat leírtam. Szeretném elmondani, 
hogy itt Királyhegyesen megfelelő támogatást kapok a munkámhoz. Fontos, hogy jó 
kapcsolatom legyen a helyiekkel, igyekszem a lehető legjobban végezni a munkámat, és ha 
van kérés, észrevétel, kérem jelezzék felém, hogy figyelembe tudjam venni. Túl vagyunk a 
területalapú támogatások igénylésén. Ebbe a Kamara is beszáll, így történt ez tavaly is és 
most is. Már jelezték felém, hogy nyáron nem leszek itt helyben, csak Makón lesz a 
falugazdász irodán ügyfélfogadás.  
 
Horváth Lajos polgármester: Van-e kérdés, vélemény a kiadott anyaghoz? 
 
A napirendhez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester: Teljes körű tájékoztatást kaptunk. Természetesnek tartjuk, hogy 
támogatjuk a falugazdász munkáját, és ingyen biztosítjuk a szükséges feltételeket részére. 
Megköszönöm a falugazdász településünkön végzett munkáját. Azt, hogy nyáron szünet lesz 
az ügyfélfogadásban tudomásul vesszük. Javaslom, hogy határozatunkban ismerjük el a 
falugazdász munkáját és ismerjük el az itt végzett munkáját, és köszönjük meg a településen 
végzett tevékenységét. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította a képviselő-testület egyhangú (5 igen ) 

szavazattal elfogadta a falugazdász tevékenységéről szóló tájékoztatót. 

 
60/2012.(V.31.)Öh. 
Tárgy: Tájékoztató a falugazdász tevékenységéről 
 

H A T Á R O Z A T 
 
1. Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a falugazdász 
tevékenységéről szóló tájékoztatót és azt tudomásul vette. 
 
2. Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete elismeri és megköszöni Nagy 
Csaba falugazdásznak a településen végzett színvonalas, lelkiismeretes munkáját. 
 
A határozatról értesítést kap: 

 
1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Nagy Csaba falugazdász    Makó 
3./ Irattár 
 
 
III. napirendi pont 
Tájékoztató a pénzbeli és természetbeni szociális ellátások alakulásáról 
 
Horváth Lajos polgármester: Írásban megküldtük a testület tagjai részére a tájékoztatót, van-e 
szóbeli kiegészítése az előadónak? 
 
Benákné Bárdi Ilona körjegyző: Nincs. 
 
Horváth Lajos polgármester:A tájékoztató lefedi a tavalyi évet és minden ellátás érintve van 
benne. Megkérdezem, hogy van-e hozzászólás, kérdés, vélemény? 
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A napirendhez kapcsolódóan nem hangzott el hozzászólás. 
 
Horváth Lajos polgármester: Javaslom a képviselő-testületnek, hogy a tájékoztatót fogadja el. 
 

Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen ) 

szavazattal elfogadta a pénzbeli és természetbeni szociális ellátások alakulásáról szóló 

tájékoztatót. 

 
61/2012.(V.31.)Öh. 
Tárgy: Tájékoztató a pénzbeli és természetbeni szociális ellátások alakulásáról 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta a pénzbeli 
és természetbeni szociális ellátások alakulásáról szóló tájékoztatót. 
 
A határozatról értesítést kap: 

 
1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyző   helyben 
3./ Irattár 
 
 
IV. napirendi pont 
Előterjesztések 
 
1. számú előterjesztés 
Helyi rendeletek módosítása 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Az önkormányzatok sorra fogadják el a tiltott, közösségellenes 
magatartásokról szóló rendeleteket. Ezek a tényállások eddig különböző helyi rendeletekben 
voltak rögzítve. A legfontosabb dolgok megítélésem szerint le vannak benne szabályozva.  
 
Benákné Bárdi Ilona körjegyző: Valóban ezek már korábban is tiltott magatartások voltak, és 
szabálysértésként voltak rögzítve. De ez nem azt jelenti, hogy nem lehet ezeken kívül újabbat 
bevenni a rendeletbe.  
 
Horváth Lajosné képviselő: Részemről el tudom fogadni a rendelet-tervezetet, de nem 
lehetne-e kiegészíteni egy olyan tényállással, hogy az is büntethető legyen aki a kertjét nem 
gondozza, gazosan hagyja és ez által fertőzi a környezetét.  
 
Horváth Lajos polgármester: Jónak tartom a javaslatot. Szerintem is legalább kaszálják le, és 
ne okozzanak a környezetüknek kárt.  
 
Miklós Imre alpolgármester: A rendelet vonatkozik Csikósra is? 
 
Benákné Bárdi Ilona körjegyző: Igen, mivel Királyhegyes közigazgatási területére terjed ki a 
hatálya és abban Csikós is benne van.  
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Az előterjesztéshez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester: Javaslom a képviselő-testületnek, hogy a kiadott tervezet 2. § (2) 
bekezdését az alábbi ponttal egészítsük ki, és így fogadjuk el a rendeletet:  
„s.) A tulajdonában vagy használatában lévő belterület ingatlana udvarát, kertjét nem 
gondozza, elgazosítja és környezetét gyomokkal fertőzi. „ 
 
Horváth Lajos polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen) 

szavazattal elfogadta a tiltott, közösségellenes magatartásokról szóló 7/2012.(V.31.) 

önkormányzati rendeletet. ( Az elfogadott rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. ) 

 
 
2. számú előterjesztés 
A települési folyékony hulladékkal kapcsolatos hulladékkezelési közszolgáltatásról szóló 
10/2011.(VI.30.) önkormányzati rendelet módosítása 
 
Horváth Lajos polgármester: Szintén rendelet módosítás a következő előterjesztés. A helyi 
rendeletünk alapján a lakosság részére adunk támogatást a szennyvíz díj megfizetéséhez. 
Sajnos az élet megmutatta, hogy ezzel a támogatással vissza lehet élni. Javaslom, hogy a 
módosítással egyértelműen szabályozzuk le, hogy vállalkozások telephelyeiként és 
székhelyeiként működő lakóingatlanok esetében ne lehessen támogatást adni.  
 
Benákné Bárdi Ilona körjegyző: Az elmúlt év végi népszámlálás során számomra is meglepő 
volt, hogy minden helyi kereskedelmi és vendéglátó egységnél lakás is van, és ott lakcímek 
vannak.  
 
Horváth Lajos polgármester: Van-e az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, vélemény, más 
javaslat? 
 
Az előterjesztéshez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen) 

szavazattal elfogadta a 8/2012.(V.31.) önkormányzati rendeletet, a települési folyékony 

hulladékkal kapcsolatos hulladékkezelési közszolgáltatásról szóló 10/2011.(VI.30.) 
önkormányzati rendelet módosításáról ( Az elfogadott rendelet a jegyzőkönyv mellékletét 

képezi. ) 

 
 
3. számú előterjesztés 
Makó város oktatás-nevelési rendszerének átszervezése 
 
Horváth Lajos polgármester: Mivel társulásban működik az iskolánk, ezért ezt az anyagot 
véleményeznünk kell. Makó, iskolákat és óvodákat adott át egyházi fenntartásba, nem bízva a 
jövőbeni állami fenntartásban. Hogy mi lesz a jobb megoldás, én nem tudom megmondani. A 
személyes véleményem az, hogy ha az oktatás állami feladat, nem kellene azt más kézbe adni. 
Való igaz, hogy most jobb az egyház finanszírozása, és ez fontos szempont. A mi iskolánkról 
nem volt szó, hogy egyházi fenntartásba kerülne, egyelőre nálunk nem lesz változás. 
Javaslom, hogy az átszervezést vegyük tudomásul, és értsünk vele egyet. Van-e ezzel 
kapcsolatosan bárkinek kérdése, véleménye? 
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Az előterjesztéshez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította a képviselő-testület egyhangú (5 igen ) 

szavazattal döntött a Makó város oktatás-nevelési rendszerének átszervezéséről. 

 
62/2012.(V.31.)Öh. 
Tárgy: Makó város oktatás-nevelési rendszerének átszervezése 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Makó város oktatási-nevelési 
rendszerének átszervezésére vonatkozó előterjesztést megtárgyalta, azt tudomásul vette és 
azzal egyetért.  
 
A határozatról értesítést kap: 

 
1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyző   helyben 
3./ Makó Város polgármestere   Makó 
4./ Makó Város jegyzője     Makó 
5./ Makói Általános Iskola, Alapfokú Művészetoktatási 
     Intézmény és Logopédiai Intézet   Makó 
6./ Polgármesteri Hivatal Közoktatási Osztály Makó 
7./ Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Osztály  Makó 
8./ Nagyér község polgármestere   Nagyér 
9./ Nagyér község jegyzője    Nagyér 
10./ Nagylak község polgármestere   Nagylak 
11./ Nagylak község jegyzője   Nagylak 
12./ Irattár 
 
 
4. számú előterjesztés 
Védőnői feladatok ellátására vonatkozó társulás megszüntetése 
 
Horváth Lajos polgármester: Javaslom, hogy a kiküldött anyag szerint hozzunk döntést. Évek 
óta folyik a huzavona Nagylakkal a társulás finanszírozása kapcsán. Kérésük figyelembe 
vételével január 1-től módosítottuk a szabályokat, de így sem működik. Mindig igyekeztem a 
megállapodásban foglaltakat betartani, de ez csak részünkről történt meg. Van-e ezzel 
kapcsolatban kérdés, vélemény? 
 
Horváth Lajosné képviselő: A javaslattal egyetértek, de féltem a védőnői szolgálatunk 
működését. 
 
Horváth Lajos polgármester: A társulás megszűnése nem veszélyezteti a szolgálat működését. 
Fél évet kell önállóan kibírnunk. 2013-tól feladat finanszírozás lesz, remélhetőleg működő 
képes marad.  
 
Az előterjesztéshez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
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Horváth Lajos polgármester: Kérem a képviselő-testületet, hogy a kiadott határozati javaslatot 
fogadja el.  
 
Horváth Lajos polgármester megállapította a képviselő-testület egyhangú (5 igen ) 

szavazattal döntött a védőnői feladatok ellátására vonatkozó társulás megszüntetéséről. 

 
63/2012.(V.31.)Öh. 
Tárgy: Védőnői feladatok ellátására vonatkozó társulás megszüntetése 
 

H A T Á R O Z A T 
 
1./ Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete a kötelező önkormányzati 
védőnői feladatok ellátására 2005. augusztus 15. napjával létrehozott megbízásos társulást a 
társulási Megállapodás 8/a) pontjában foglaltak alapján 2012. június 30. napjával közös 
megegyezéssel megszünteti. 
 
2./ Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza Horváth Lajos 
polgármestert, hogy a Nagylak Község Önkormányzata és Királyhegyes Község 
Önkormányzata között érvényben lévő megállapodásban foglaltaknak megfelelően járjon el a 
társulás közös megegyezéssel történő megszüntetése érdekében. 
 
A Képviselő-testület a határozat végrehajtásáról tájékoztatást kér. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
 
A határozatról értesítést kap: 

 
1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyző   helyben 
3./ Nagylak polgármestere    Nagylak 
4./ Nagylak község jegyzője    Nagylak 
5./ Szirbik Sándorné költségvetési főelőadó  helyben 
6. Irattár 
 
 
V. napirendi pont 
Kérdések, Interpellációk 
 
Horváth Lajos polgármester: Kérdezem, hogy kérdés, interpelláció van-e a képviselő-testület 
részéről? 
 
Miklós Imre alpolgármester: Sokakat érdekli a Gera dűlő sorsa, hogy mi van vele? Valóban 
megszűnik? 
 
Horváth Lajos polgármester: Annak idején Keresztúri Imre bácsi sokat harcolt a 020 hrsz-ú 
dűlőért. A földrendezés során a 020-as dűlőt bejegyezték a földhivatali nyilvántartásba. A 
bácsi abban a hiszemben volt azután, hogy ezt az ő földjéből vették el, éveken át meg akarta 
venni. Megkeresett az örököse, szintén azzal, hogy az ő földjéből vették el a dűlőt. 
Megmutattam neki a hivatalos földhivatali térképet, ahol be van jegyezve és önálló helyrajzi 
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számmal van ellátva. Elgrédereztük ezt a dűlőt is, kb. 4 méter széles lett. Tehát szó sincs arról, 
hogy ez a dűlő bárkié is lenne, vagy megszűnne.  
 
 
VI. napirendi pont 
Egyebek 
 
A napirend keretében nem hangzott el hozzászólás. 
 
Horváth Lajos polgármester: Megállapítom, hogy a képviselő-testület a mai napirendeket 
megtárgyalta. A képviselő-testület zárt ülésen folytatja a munkát. 
 
 
 

k.m.f. 
 
 
 

 
Horváth Lajos        Benákné Bárdi Ilona 
polgármester         körjegyző 
 
 
 
 
 
 
Miklós Imre        Kurunczi Mihály 
alpolgármester       képviselő  
jkv. hitelesítő        jkv. hitelesítő 
 
 


